
Cartierul Solar - primul
ansamblu cu energie
"verde" din þarã
Andreea Comºa, Premier Estate:
“Estimãm vânzarea a peste 100
de apartamente din Cartierul
Solar, pânã la sfârºitul anului”

Reporter: Când vor fi finalizate
primele apartamente din “Cartierul
Solar”? Aveþi, pânã acum, rezervãri
pentru aceste locuinþe?

Andreea Comºa : Lucrãrile de
construcþie decurg conform pro-
gramului. Nu am întâmpinat pro-
bleme la obþinerea autorizaþiilor.
Construcþia primelor patru blocuri
se realizeazã în paralel, acestea
însumând un numãr total de 264
de apartamente ºi au ca termen de
finalizare sfârºitul acestui an.

Pânã în acest moment, avem 20
de locuinþe rezervate ºi suntem în
discuþii avansate pentru mai multe
apartamente. În general, clienþii au
fost interesaþi de locuinþele de
douã camere, urmate de studiouri

ºi unitãþile locative cu trei camere.
În acest moment, mai avem la
vânzare 30 de apartamente la preþ
promoþional, din stocul iniþial de
50 de unitãþi de dupã lansarea pro-
iectului.

Reporter: Care sunt suprafeþele
construite ºi preþurile de vânzare
ale apartamentelor din acest an-
samblu?

Andreea Comºa : Pentru studio-
urile din “Cartierul Solar”, cu o su-
prafaþã construitã de 28,91 metri
pãtraþi, preþurile pornesc de la
24.000 de euro, cu TVA de 5% in-
clus. Apartamentele de douã ca-
mere au preþuri de la 39.000 de
euro, la o suprafaþã construitã de
50,87 mp, în timp ce costurile

achiziþiei unei locuinþe cu trei ca-
mere pornesc de la 70.900 de
euro.

Reporter: Ce facilitãþi sunt inclu-
se în preþul unui apartament?

Andreea Comºa: Facilitatea ofe-
ritã de Cartierul Solar locuitorilor
sãi constã în instalarea ºi utilizarea
panourilor fotovoltaice pe fiecare
bloc, panouri care vor reduce fac-

52 BURSA Construcþiilor nr. 7 / 2015

Locuinþe

Lucrãrile de construcþie a primelor patru blocuri din Cartierul Solar, amplasat în

imediata vecinãtate a Pieþei de Gros din Capitalã ºi dezvoltat de AD Astra Par-

tners, se desfãºoarã conform graficului, iar un numãr total de 264 de aparta-

mente au ca termen de finalizare sfârºitul acestui an, dupã cum ne-a declarat

Andreea Comºa, managing director al Premier Estate, agentul exclusiv de

vânzãri al proiectului.

Lucrãrile de construcþie a Cartierului

Solar au început în luna august, fiind

primul ansamblu rezidenþial din þarã

dotat cu panouri solare fotovoltaice

pentru generarea de energie regenera-

bilã ºi nepoluantã. Cu o investiþie tota-

lã de 45 de milioane de euro, proiectul

are ca termen de finalizare luna sep-

tembrie 2017 ºi va include peste 1.000

de apartamente ºi 1.800 de panouri

amplasate pe terasele blocurilor.

Cartierul Solar este situat în zona de

sud a Capitalei, în vecinãtatea Pieþei de

Gros, iar ansamblul va avea o suprafa-

þã totalã de peste 61.000 de metri pã-

traþi, pe care vor fi ridicate 15 clãdiri

de locuinþe cu un regim de înãlþime

D+P+5E. Proiectul rezidenþial este

dezvoltat de cãtre AD Astra Partners.



tura cheltuielilor comune de men-
tenanþã cu pânã la 50%. În plus, lo-
cuitorii din Cartierul Solar vor pu-
tea beneficia, printre altele, de salã
de fitness, piscinã, parc, spaþii de
joacã special amenajate pentru co-
pii, supermarket, 14.000 mp de
spaþiu verde ºi pazã non-stop.

Reporter: Credeþi cã proiectul
“Cartierul Solar” poate sã dea star-
tul unui trend privind dezvoltarea
de ansambluri rezidenþiale care sã
fie dotate cu panouri fotovoltaice?

Andreea Comºa : Putem afirma
deja cã s-a dat tonul în acest sens,
þinând cont cã este primul ansam-
blu cu energie “verde” din þarã ºi
cel mai mare proiect rezidenþial
c u p a n o u r i f o t o v o l t a i c e d i n
sud-estul Europei. În plus, având
în vedere cã folosirea acestor pa-
nouri poate duce la reducerea cu
pânã la 50% a facturii de cheltuieli
comune, acest lucru indicã un
avantaj major pentru locuitorii
dintr-un asemenea ansamblu. Cu
toate acestea, investiþia în panouri
fotovoltaice, implementarea siste-
mului ºi operarea lui la un nivel

optim implicã investiþii importan-
te ºi specialiºti din domeniu, fapt
care poate sã nu fie foarte tentant
pentru majoritatea dezvoltatorilor
de proiecte rezidenþiale.
Prin urmare, aºteptãri-
le referitoare la un
val de ansambluri
cu panouri foto-
voltaice sunt re-
zervate, dar cu si-
guranþã succesul
“Cartierului Solar”
îi va inspira ºi pe al-
þii sã analizeze acest
model de proiect.

Reporter: Ce estimãri aveþi pri-
vind ritmul de contractare a locu-
inþelor din ansamblu, pânã la
sfârºitul anului?

Andreea Comºa : Ne aºteptãm
ca ritmul de contractare sã creascã
proporþional cu avansarea lucrãri-
lor ºi cu apropierea de finalizare a
primelor blocuri. Având în vedere
facilitatea pusã la dispoziþia clienþi-
lor de a achita locuinþa în termen
de 12 luni de la plata avansului, am
observat o creºtere a ritmului de

contractare a unitãþilor ºi estimãm
ca, pânã la sfârºitul anului, sã vin-
dem mai mult de jumãtate dintre
locuinþele aferente primei faze de

construcþie.

Reporter: Care sunt ce-
lelalte ansambluri re-

z i d e nþ i a le u nd e
Premier Estate mai
ar e loc u i nþ e la
vânzare?

Andreea Comºa:

Avem apartamente
disponibile în Cita-

della Titan, pe care esti-
mãm cã le vom epuiza

pânã la finalul acestui an. Sunt în
continuare apartamente disponi-
bile în Asmita Gardens, Ibiza Sol ºi
Pal lady Towers, însã avem la
vânzare ºi apartamente de lux în
zona Herãstrãu, în proiectul 49 Ga-

fencu.

Reporter: Ne-aþi spus recent cã
tranzacþiile rezidenþiale încheiate
de Premier Estate vor înregistra o
creºtere mai mare în 2015. Cum au
evoluat vânzãrile faþã de anul tre-
cut?

Andreea Comºa : Vânzãrile s-au
accelerat în proiectele cu Prima
Casã ºi cu TVA de 5%, dar am sim-
þit un avans de aproximativ 15%
faþã de anul trecut ºi în celelalte
ansambluri rezidenþiale din porto-
fol iu l Premier Estate . R i tmul
vânzãrilor în proiectele din porto-
foliul nostru, precum Asmita Gar-
dens sau Ibiza Sol, este destul de
constant þinând cont cã sunt apar-
tamente care nu se încadreazã
nici în programul Prima Casã ºi
nici nu beneficiazã de facilitatea
de TVA redus la 5% ºi, prin urmare,
acestea se adreseazã unei niºe de
clienþi care apreciazã ºi îºi permit
sã achiziþioneze suprafeþe gene-
roase în ansambluri care oferã
multiple facilitãþi.

Reporter: Cum consideraþi cã vor
evolua preþurile locuinþelor în pe-
rioada urmãtoare?

Andreea Comºa : Având în ve-
dere faptul cã se anunþã foarte
multe dezvoltãri noi în piaþã, nu
mã aºtept la o creºtere notabilã a
preþurilor locuinþelor noi. Mai
mult decât atât, estimez cã preþu-
rile locuinþelor considerate noi,
dar de o calitate foarte slabã, vor
mai scãdea, deoarece se dezvoltã
proiecte de o calitate superioarã
în zone similare ºi la preþuri foarte
competitive, iar clienþii vor apre-
cia diferenþa.

Reporter: Ce perspective are pia-
þa rezidenþialã pentru urmãtoarele
ºase luni, þinând cont de trendul
înregistrat în acest an?

Andreea Comºa: Est imãri le
sunt foarte optimiste, întrucât se
anunþã tot mai multe proiecte
rezidenþiale noi, dar cu o aborda-
re destul de prudentã, majorita-
tea bazându-se în continuare pe
existenþa programului Pr ima
Casã ºi a facilitãþii de 5% TVA. Nu
doar urmãtoarele ºase luni vor
înregistra un trend pozitiv, ci
acesta se va menþine ºi în urmãto-
rul an. Dacã vor creºte investiþiile
ºi, în consecinþã, locuitorii vor
avea salarii ºi slujbe stabile, acest
trend rezidenþial pozitiv se poate
extinde o perioadã mai înde-
lungatã, probabil nu la fel de efer-
vescent, dar constant ºi fãrã osci-
laþii majore.

Reporter: Vã mulþumesc!
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"În acest
moment, mai avem

la vânzare 30 de
apartamente la preþ

promoþional, din stocul
iniþial de 50 de unitãþi de

dupã lansarea
proiectului".


